مختصر السيرة الذاتية 

محمد عبد الله يونس محمد

مدرس مساعد بقسم العلوم السياسية بكلية الاقتصاد والعلوم السياسية بجامعة القاهرة، تخرج من قسم العلوم السياسية بتقدير ممتاز مع مرتبة الشرف عام 2007 وتم تعيينه معيداً بقسم العلوم السياسية في مايو 2008، وفي يوليو 2012 حصل محمد علي درجة الماجستير في العلوم السياسية بتقدير ممتاز وأصبح مدرساً مساعداً في العلوم السياسية، كما أنهي السنة التمهيدية ببرنامج الدكتوراه بقسم العلوم السياسية في تخصص العلاقات الدولية في يوليو 2013 ويعكف حالياً علي إعداد أطروحته للدكتوراه حول الأبعاد السياسية لاقتصاديات الدفاع في الشرق الأوسط.

يتركز تخصصه في المساحة البينية الواصلة بين النظم السياسية المقارنة والدراسات الإستراتيجية خاصةً تأثير التحولات الداخلية علي الأمن القومي لدول الشرق الأوسط وهو ما تجلي في رسالته للماجستير حول "أثر العلاقات المدنية العسكرية علي السياسة الدفاعية لإسرائيل" وفي الأوراق البحثية المنشورة التي أعدها حول دور العسكريين في الثورات العربية ودور الفاعلين غير الحزبيين في الثورة المصرية وتحولات الخرائط السياسية الإقليمية في ظل المراحل الانتقالية التي أعقبت الثورات العربية.

ساعد أيضاً في تدريس مقررات نظرية العلاقات الدولية وتطور العلاقات الدولية والدراسات الإستراتيجية والدراسات الآسيوية ومناهج البحث في العلوم السياسية في كلية الاقتصاد والعلوم السياسية بجامعة القاهرة. 
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Mohamed Abd Allah Youness is a Political Science Assistant Lecturer at Faculty of Economics and Political Science, Cairo University. He Graduated from Political Science Department at Faculty of Economics and Political Science, Cairo University in 2007 with first Honorary Degree, he was appointed as a political Science teaching assistant at Faculty of Economics and Political Science in May 2008, in July 2012 he Got his MA. In political science and was promoted as an assistant lecturer, he also finished his Pre- PHD study in international relations in July 2013, he is now preparing his PhD thesis on the Defense Economics in the middle east.   

Mohamed is specialized in the interdisciplinary space connecting Comparative Politics to Strategic Studies, specially the Impact of Internal Transformations on National Security of middle east countries. This was manifested in his MA. Dissertation on "The Impact of Civil Military Relations on Israeli Defense Policy" and his Academic papers about the role of the Military in Arab revolutions, the role of non- partisan actors in Egyptian Revolution and the Transformations of regional Political charts in midst of Democratization Transitional Periods.

Mohamed has assisted in Teaching International Relations, Strategic Studies , Asian Studies and Research Methods in Political Science. he Holds a B.A. in political Science from Faculty of Economics and Political Science ,Cairo University, an M.A. in Political Science from the same institution and he Prepares His Ph.D. in International Relations at Faculty of Economics and Political Science ,Cairo university .

